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KSAU § 16/19 Svar på medborgarförslag om digital skärm med 
klocka och vattentemperatur vid Boulognersjön 
KS2018.0213 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 16/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att bifalla medborgarförslaget. 
 
Bakgrund 
Ett liknande förslag om uppsättning av skärm på toalettvägg avslogs 2015 (KF § 6/16). 
Skövde kommun såg även positivt på det förslaget men då inte   Boulognersprojektets 
utveckling var helst fastlagd samt att medel saknades så kunde det inte genomföras vid 
tidpunkten. 
 
SSB utreder nu tekniska förutsättningar för avläsning av vatten- och lufttemperatur. 
Tänkt lösning bygger på en temperaturinsamling via sensorer och ett digitalt 
överförande vilket genom automatik ger tillgänglighet till aktuella värden dygnet runt 
både genom skärm i parken samt via webben. 
 
Stor hänsyn tas till att skärmproduktens formspråk och placering anpassas till platsen 
och ligger i linje med parkens gestaltningsplan och övriga uttryck. 
 
Medel för inköp och uppförande beräknas rymmas inom avsatt budget projekt 730170 
Boulongerprojekt 2016-2018. 
 
Tidpunkt för uppförande omgående efter fastslagen teknisk lösning. 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om digital skärm med klocka och 
vattentemperatur vid Boulognersjön 
Medborgarförslag om digital skärm med klocka, vattentemperatur och 
lufttemperatur vid Boulognersjön 
 
 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                             
Medborgarförslagsställaren 
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KSAU § 17/19  
Svar på medborgarförslag om en permanent dansbana med tak i 
Boulognerskogen på fastighet SKÖVDE 5:250 
KS2018.0241 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 17/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 
Bakgrund 

Förslagsställaren vill att en permanent dansbana med tak byggs i Boulognerskogen. 

Förslagsställaren hävdar att en sådan anläggning skulle bidra till ökad trivsel och 

gemenskap och möjligheter i att lokala band och musikanter kan uppträda i anslutning 

till dansbanan.  

 

Motivering av beslut 
En dansbana av det slag som förslagsställaren önskar finns idag i Karstorpsområdet. 
 
En motsvarande dansbana i Boulognerskogen skulle kräva en del ytterligare faciliteter 
och en genomtänkt arrangörsplan vilket inte bedöms vara en kommunal uppgift. 
Boulognerskogen, med sin öppna centrala parkyta, möjliggör för olika typer av 
arrangemang såsom större konserter. Om någon arrangör skulle vilja anordna dans i 
parken kan denna plats upplåtas och tillfälliga dansbanor kan byggas upp. 
Boulognerskogens möjligheter till flexibilitet och olika typer av aktiviteter önskar 
kommunen bevara.  
 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om en permanent dansbana med tak i Boulognerskogen 
på fastighet SKÖVDE 5:250  
Medborgarförslag om en permanent dansbana med tak i Boulognerskogen 
 
 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
Medborgarförslagsställaren 
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KSAU § 18/19  
Svar på medborgarförslag om plats för spontanidrott på "gärdet" i 
Källegården 
KS2018.0392 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 18/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 
Bakgrund 
Daniel Liivrand har lämnat in ett medborgarförslag om att anlägga en aktivitetsyta vid 
Källegården. Sektor samhällsbyggnad anser platsen vara olämplig främst på grund av 
att den är omgiven av riksväg 49 vilket är en farligt godsled. Särskild hänsyn måste då 
tas till de åtgärder och byggnationer som ska utföras på platsen. 
 
Aktivitetsytor och multisportarenorna bör dessutom placeras så att de inte utsätter 
barnen för ökad risk på sin väg till och från anläggningen vilket även gör placeringen 
osäker. 
 
Skövde kommun ser ett behov av en anläggning av den typ som förslagslämnaren 
önskar i den södra delen av Skövde, vilket kommer tas med i framtida planering. 
 
I ett medborgarförslag har Daniel Liivrand föreslaget att en aktivitetsyta på "gärdet" 
vid Källetorpsgården. Liivrand föreslår att denna anläggs i två steg där steg 1 är en 
asfaltyta på 30 x 15 meter där det ska kunna gå att åka inlines, spela basket, fotboll 
med mera. En större yta önskas klippt och försedd med mål för fotboll. I steg två 
önskar förslagsställaren en fullfjädrad spontanidrottsplats med en aktivitetslekpark.  
 
Motivering av beslut 
Sektor samhällsbyggnad håller med förslagsställaren att närheten till 
spontanidrottsplatser är mycket positivt för barn och ungas hälsa. Skövde 
kommun har idag inga multisportarenor på parkmark. Sektor 
samhällsbyggnad tittar på möjligheten att anlägga en mindre multisportarena 
under de kommande åren för att sedan utvärdera effekterna av en sådan 
satsning. Frågan om spontanidrottsplatser behöver ses i en helhet med 
hänsyn till hela kommunens behov och lämpliga placeringar samt omfattning 
drift och underhåll. Detta arbete bör göras sektorsövergripande och även ta 
hänsyn till andra exploateringsprojekt. Skövde kommun ser ett behov av en 
anläggning av den typen som förslagslämnaren skriver om i den södra delen 
av Skövde. 
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Placeringen anses olämplig då den är placerad bredvid riksväg 49 som är en 
utpekad farligt godsled. Särskild hänsyn måste då tas till de åtgärder och 
byggnationer som ska utföras på platsen. 
 
Aktivitetsytor och multisportarenorna bör dessutom placeras så att de inte 
utsätter barnen för ökad risk på sin väg till och från anläggningen vilket även 
gör placeringen osäker.  
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om plats för spontanidrott på "gärdet" i Källegården 
Medborgarförslag om plats för spontanidrott på "gärdet" i Källegården 
 
 

Skickas till 

Medborgarförslagsställaren                   
Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 19/19  
Svar på medborgarförslag om cykelgarage eller cykelparkering 
(säker uppställning av cykel för cykelpendlare) 
KS2018.0411 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 19/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

Bakgrund 

Medborgarförslaget är ett önskemål om cykelgarage eller cykelparkering med 

tak på offentliga platser, resecentrum och skolor för att kunna parkera cyklar 

utan risk för att den blir stulen eller förstörd.  

 
Cykelgarage finns ganska nybyggt vid resecentrum och har god beläggning. 
Medborgarförslaget överensstämmer med cykelstrategins och cykelplanens 
intentioner och utbyggnadstakt och placering följer av arbetet med att verkställa dessa 
intentioner. 
 
Skövde kommun har i slutet av 2018 antagit en cykelstrategi och cykelplan. I den står 
det att parkering för cykel bör erbjudas vid större målpunkter och arbetsplatser för att 
göra cykling attraktivt som transportmedel.  
Det står även om tillgänglighet och utformning av cykelparkering i anslutning till 
busshållplatser och järnvägsstationer för att möjliggöra och uppmuntra till 
kombinationsresor.  
 
Vidare belyses utformningen; Cykelparkeringar i Skövde kommun ska utformas så att 
det går att låsa fast cykeln i ramen och ge bra stöd åt cykeln. De ska också utformas 
med en snygg och ordnad uppställning som mål, samtidigt som det medför så lite 
ansträngning som möjligt att parkera cykeln. I Möjligaste mån ska parkeringsplatserna 
utformas och placeras för att underlätta en naturlig övervakning. Större 
cykelparkeringar ska dessutom erbjuda väderskyddade platser och 
parkeringsplatserna ska vara väl belysta. 
 
Arbete med att verkställa intentionen i strategi och plan är påbörjat och eftersom det 
framskrider kommer cykelparkeringar att tillkomma i enlighet med 
medborgarförslaget. 
 

Handlingar 
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TU Svar på medborgarförslag om cykelgarage eller cykelparkering (säker 
uppställning av cykel för cykelpendlare) 
Medborgarförslag om cykelgarage eller cykelparkering med tak 
 
 

Skickas till 

Medborgarförslagsställaren                     
Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 20/19  
Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse (T3) 2018 
KS2019.0111 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 20/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättad verksamhetsberättelse 
(tertialrapport 3) för år 2018. 
 
Bakgrund 
Nämnderna ska enligt gällande riktlinjer för ekonomi- och verksamhetsstyrning 
rapportera måluppfyllelse och ekonomiskt resultat under året. 
 
Nämndernas verksamhetsberättelse, även kallad den tredje tertialrapporten (T3) är en 
rapportering för hela året. Det ska av rapporten framgå om verksamheten bedrivits i 
enlighet med verksamhetsplanen samt redogöra för det ekonomiska utfallet. I 
rapporteringen ingår även att sammanfatta nämndens internkontrollarbete och ge en 
bedömning av nämndens framtida utveckling.  
 
Kommunstyrelsen har beslutat om sexton mål i sin verksamhetsplan. Bedömningen är 
att samtliga mål helt eller delvis uppnås. Verksamhetsplanen har i huvudsak följts. 
 
Kommunstyrelsen redovisar ett positivt resultat om 4,7 miljoner kronor för år 2018. 
Överskottet förklaras av en återbetalning av ägarbidrag från MÖS, ej helt nyttjade 
medel avseende kommunstyrelsens utvecklingsmedel, senareläggning av 
investeringsprojektet Billingen samt en medveten återhållsamhet av centrala medel. 
 
Sektorerna inom kommunstyrelsen redovisar däremot ett underskott. Färre elever 
inom SFI som kommer via etableringsuppdraget samt färre deltagare inom 
arbetsmarknadsåtgärder leder till lägre statliga bidrag. Den långa vintern 
2017/2018 har lett till högre kostnader för snöröjning och upptagning av sand. Det är 
fortsatt högre kostnader för HR- och lönesystemet, samt för facklig tid. 
 
Årets samlade investeringar uppgår till 140 miljoner kronor. Det är en avvikelse 
med 137 miljoner kronor jämfört med budgeterade 277 miljoner kronor. Avvikelserna 
avser främst investeringar i infrastruktur som blivit förskjutna framåt i tiden. 
 

Handlingar 

TU Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse (T3) 2018 
Verksamhetsberättelse 2018 (T3) Kommunstyrelsen 
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Skickas till 

Ekonomichef                                 
Sektorschefer SSV, SMS och SSB 
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KSAU § 21/19  
Kommunalt partnerskap Skövde Tbilisi 
KS2018.0416 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 21/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar meddela ICLD att Skövde kommun vill annullera det 
kommunala partnerskapet mellan Skövde och Tbilisi samt att inga anspråk kommer att 
göras avseende beviljade projektmedel. 
 

Bakgrund 

Skövde kommun har sedan hösten 2015 etablerat ett samarbete med Tbilisi City Hall 

genom Internationellt Centrum för Lokal Demokrati, ICLD. 2017 genomfördes en 

förberedelsefas i syfte att utveckla samarbetet inom ramen för ICLD:s kommunala 

partnerskapsprogram. Ansökan om att ingå kommunalt partnerskap, projekt och 

styrgrupp, lämnades in till ICLD hösten 2018. Besked om att ICLD godkänt kommunens 

ansökan och beviljat medel kom i december 2018. 

 
Partnerskapet mellan Skövde och Tbilisi har inte fungerat tillfredsställande. Det har 
varit bristande kommunikation som resulterat i uteblivna svar, långa svarstider och 
sena leveranser av begärda underlag från Tbilisi under större delen av projektet.  
 
Efter kontakt med ICLD kring hur den uppkomna situationen kan lösas, presenterades 
tre alternativ; 

1. Stödinsatser från ICLD – dels för den svenska men även den utländska partnern 
2. Helt ny partner 
3. Skrivelse till ICLD där Skövde kommun meddelar att vi vill annullera 

partnerskapet och därmed inte kommer att göra anspråk på beviljade medel. 
 
Med hänvisning till ovanstående brister föreslås kommunstyrelsen besluta meddela 
ICLD att Skövde kommun vill annullera partnerskapet och således inte gör anspråk på 
beviljade medel. 
 
 

Handlingar 

TU Kommunalt partnerskap Skövde Tbilisi  
 
 

Skickas till 
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Karin Norlin Bogren, ICLD                       
Vakhtang Chedisvili, MSDA, Tbilisi 
Beredning för medborgare och folkhälsa 
Johan Rahmberg, sektorschef SMS 
Ulf Karlsson, sektorschef SSV 
Ulrika Henrikson, utvecklingsledare, SMS 
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KSAU § 22/19  
Riktlinjer för nyttjande av Hertig Johans torg 
KS2019.0100 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 22/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen antar riktlinjer för nyttjande av Hertig Johans torg. 
 

Bakgrund 

Hertig Johans torg byggs om och beräknas vara färdigställt sommaren 2019. För att 
torget ska kunna nyttjas på det vis ytan är tilltänkt behövs riktlinjer för 
markanvändningen. 

Under året inkommer många ansökningar om upplåtelse av allmän plats. Dessa 
varierar i storlek och kan vara allt från en butik som vill visa sina produkter i ett tält till 
ett större event som exempelvis matfestivalen. Idag saknas riktlinjer för hur och var 
dessa olika upplåtelser ska platshänvisas.  Dessa riktlinjer kommer bidra till ett mer 
inbjudande och välutnyttjat torg samt underlätta för handläggare vid beslutsfattning, 
platshänvisning och markupplåtelsevillkor. 

Hertig Johans torg byggs om och ska vara färdigställt under 2019. Tills dess att torget 
åter igen går att nyttja som allmän plats, behövs riktlinjer för markupplåtelse gällande 
event, sammankomster, uteserveringar, tillfällig försäljning och andra aktiviteter som 
kan förekomma. Dessa riktlinjer kan bidra till att Hertig Johans torg ska upplevas som 
en öppen yta där spontana och sociala möten är möjliga och ha en struktur där varje 
sak upplevs vara på sin plats. 

Idag saknas riktlinjer för hur handläggare ska hantera ansökningar gällande upplåtelse 
av allmän plats på Hertig Johans torg. Att nyttja torget till olika verksamheter blir hela 
tiden mer attraktivt och vi behöver därför ett sätt att hänvisa olika typer av 
allmänplats-ansökningar till viss yta, möjlighet att storleksjustera och i vissa fall även 
avslå med mera. Därför har önskemål om riktlinjer framkommit för att underlätta både 
för sökande och entreprenörer om vilka ytor som finns att tillgå samt för handläggaren 
som ska yttra sig i ärendet. 

I bilagan till riktlinjerna kan man utläsa att uteserveringarna som idag finns vid 
HEIMDAL 18 och GYLFE 1 endast har uteservering inritad på ytorna närmast Hertig 
Johans torg. Detta är på grund av att riktlinjerna gäller Hertig Johans torg och dess 
närmaste omkringliggande gator. Övriga gator gäller ordinarie riktlinjer tillsvidare. 
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Handlingar 

TU Riktlinjer för nyttjande av Hertig Johans torg 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 23/19  
Detaljplan för Snäckan 26, behovsbedömning 
KS2016.0420 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 23/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra 
någon betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

 
Bakgrund 
Planens syfte är att möjliggöra ny bostadsbebyggelse, med viss möjlighet till någon 
verksamhet inom handel eller kontor.  
 
Kommunstyrelsen beslutade i november 2016 att ge sektor samhällsbyggnad i 
uppdrag att upprätta detaljplan för Snäckan 26 (kommunstyrelsens protokoll 2016-11-
07, § 212/16). 
 
Huvudändamålet är bostadsbebyggelse men det tillåts även någon form av verksamhet 
inom handel eller kontor. Planförslaget möjliggör för upp till två flerbostadshus inom 
fastigheten; en större huvudbyggnad längs med Mariestadsvägen och en mindre 
kompletterande byggnad längre in på fastigheten.  
 
Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan eller ett 
program undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller programmet kan 
antas medföra betydande miljöpåverkan och om en strategisk miljöbedömning ska 
göras. Under processen för strategisk miljöbedömning arbetas en 
miljökonsekvensbeskrivning fram. 
 
Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan 
varför någon strategisk miljöbedömning innehållande en miljökonsekvensbeskrivning 
inte behöver genomföras. 
 
Förslaget 
Planförslagets huvudändamål är bostadsbebyggelse men det tillåts även någon form av 
verksamhet inom handel eller kontor.  
 
För att bestämma maximal storlek och lämplig placering av ny bebyggelse har enklare 
volymstudier och skuggstudier genomförts.  
 
Planförslaget möjliggör för upp till två flerbostadshus inom fastigheten; en större 
huvudbyggnad längs med Mariestadsvägen och en mindre kompletterande byggnad 
längre in på fastigheten. 
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Större påverkan och konsekvenser 
Den direkta eller indirekta inverkan på den omgivande miljön bedöms totalt sett vara 
liten.  
 
Gällande miljökvalitetsnormer bedöms inte överskridas för planområdet. 
 
Den planerade bebyggelsen innebär att området förtätas med bostäder. 
Markanvändningen är förenlig med översiktsplanen ÖP 2025. SSB anser att ett 
flerbostadshus på Snäckan 26 innebär en lämplig förtätning i befintlig bebyggelse, 
förutsatt att projektet tillgodoser krav på stadsbild, trafiksituation, buller, 
parkeringsbehov, grönytor och dagvattenhantering. 
 
Väl utformat och anpassat till befintlig bebyggelse har nybyggnation på Snäckan 26 
potential att tillföra gaturummet nya kvaliteter, som följer intentionerna i den 
fördjupade översiktsplanen för centrala Skövde. Attraktiva bostäder i centrumnära 
läge ger goda förutsättningar för minskat transportbehov och för att i första hand välja 
gång, cykel eller kollektivtrafik. 
 
Motivering av beslut 
Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess 
genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt 
miljöbalken. En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande 
en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. 

 

Handlingar 

TU Detaljplan för Snäckan 26 
3 PLAN 2016 18 Bilaga A Behovsbedömning 2017-05-26 
2 PLAN 2016 18 Behovsbedömning 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
 
 
 

KSAU § 24/19  
Detaljplan för Snäckan 26, samrådsbeslut 
KS2016.0420 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 24/19 
 
 
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 20(69) 
 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra 
samråd för förslag till detaljplan för Snäckan 26. 
 
Bakgrund 
Planens syfte är att möjliggöra ny bostadsbebyggelse, med viss möjlighet till någon 
verksamhet inom handel eller kontor. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i november 2016 att ge sektor samhällsbyggnad i 
uppdrag att upprätta detaljplan för Snäckan 26 (kommunstyrelsens protokoll 2016-11-
07, § 212/16). 
 
Huvudändamålet är bostadsbebyggelse men det tillåts även någon form av verksamhet 
inom handel eller kontor. Planförslaget möjliggör för upp till två flerbostadshus inom 
fastigheten; en större huvudbyggnad längs med Mariestadsvägen och en mindre 
kompletterande byggnad längre in på fastigheten.  
 
Planområdet ligger på Norrmalm och omfattar fastigheten Snäckan 26, med en yta om 
drygt 1300 m². Fastighetsägaren har ansökt om en planändring. På fastigheten har 
tidigare bedrivits reastaurang. Angränsande fastigheter rymmer bostäder. Föreslagen 
markanvändning stämmer överens med intentionerna i översiktsplanen ÖP 2025, 
infrastruktur finns redan på plats, och det är ett bra läge nära centrum, med god 
tillgång till kollektivtrafik och annan service. Väl utformat och anpassat till befintlig 
bebyggelse har nybyggnation på Snäckan 26 potential att tillföra gaturummet nya 
kvaliteter, som följer intentionerna i den fördjupade översiktsplanen för centrala 
Skövde. 
 
Förslaget 
Planförslagets huvudändamål är bostadsbebyggelse men det tillåts även någon form av 
verksamhet inom handel eller kontor.  
 
För att bestämma maximal storlek och lämplig placering av ny bebyggelse har enklare 
volymstudier och skuggstudier genomförts.  
 
Planförslaget möjliggör för upp till två flerbostadshus inom fastigheten; en större 
huvudbyggnad längs med Mariestadsvägen och en mindre kompletterande byggnad 
längre in på fastigheten. Avsikten med att tillåta två flerbostadshus på fastigheten är att 
möjliggöra ett större antal bostäder, men samtidigt hålla nere byggnadsvolymernas 
storlek. Avsikten är även att uppnå ett luftigare intryck  än om det skulle vara en enda, 
större volym.  
 
Planförslaget rymmer en viss flexibilitet och möjliggör även för en lägre grad av 
exploatering i form av exempelvis ett parhus längs med Mariestadsvägen, med garage 
och/förråd längre in.  
 
Plankartans bestämmelser 
Längs en del av fastighetsgränsen mot Mariestadsvägen finns en begränsning av in- och 
utfart. Av trafiksäkerhetsskäl får in- och utfart endast ske i det nordöstra hörnet av 
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tomten. För ett eventuellt parhus behöver alltså de boende ha en gemensam in- och 
utfart. 
 
Byggrätterna begränsas av egenskapsgränser med prickad mark runtom. Byggnad får 
inte uppföras på prickad mark. Avsikten med begränsningarna är att hålla ett rimligt 
avstånd till närmast omgivande bebyggelse och att bevara en viss luftighet på 
fastigheten.  
 
Inom respektive byggrätt begränsas byggnadernas utbredning även med en 
bestämmelse om högsta tillåtna byggnadsarea. Bestämmelsen beteckans med 
bokstaven e på plankartan.  Inom den östra byggrätten tillåts en byggnadsarea om 
totalt högst 205 m2. Inom den västra byggrätten tillåts en byggnadsarea om högst 110 
m2.  
 
På den prickade ytan närmast Mariestadsvägen finns bestämmelsen n, som innebär att 
ytan inte får användas till parkering, dels med tanke på trafiksäkerhet och dels för en 
trivsam utformning längs med gatan. 
 
Bestämmelsen p innebär att huvudbyggnaden skall placeras med långsidan parallell 
med fastighetsgräns mot Mariestadsvägen. Avsikten är att byggnaden ska följa den 
byggnadslinje som finns längs med Mariestadsvägen. Det ger en kontinuerlig och tydlig 
form till gaturummet. En mindre och lägre del av byggnaden tillåts dock att kraga ut 
något närmare Mariestadsvägen, inom ytan där högsta tillåtna byggnadsarea är 15 m2.  
 
Enligt bestämmelsen f1 får balkonger endast placeras på fasad mot innergård. Avsikten 
är dels att eventuella balkonger ska placeras på en tystare sida och dels att minska 
insyn till omgivande fastigheter. Balkonger får kraga ut upp till 70 cm utanför 
egenskapsgräns mot innergård.  
 
 
 
Inom den västra byggrätten finns även bestämmelsen f2 som innebär att takkupor 
endast får placeras på takfall mot innergård, för att begränsa insyn till närmaste 
grannfastighet.  
 
Bestämmelsen f3 innebär att huvudbyggnadens huvudentré ska placeras synlig på 
fasad mot Mariestadsvägen. Entréer mot gatan ger mer liv till gatubilden och ger ett 
välkomnande intryck. Det är också ett sätt anpassa bebyggelsen till övrig befintlig 
bebyggelse längsmed Mariestadsvägen. 
 
Bestämmelsen f4 anger att huvudbyggnadens entréplan ska ha en våningshöjd om 
minst 3,3 m. Avsikten är att säkerställa att det kommer vara möjligt att använda 
entréplanet till någon form av verksamhet, som är en del av syftet med detaljplanen.  
 
För huvudbyggnaden är högsta tillåtna nockhöjd 13,4 m och högsta tillåtna 
byggnadshöjd 9,6 m. Byggnadshöjden är satt med utgångspunkt i att möjliggöra för ett 
entréplan med våningshöjden 3,3 m och ytterligare två våningsplan med rumshöjden 
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2,7 m. För den mindre delen som tillåts att kraga ut mot Mariestadsvägen tillåts samma 
byggnadshöjd, men högsta tillåtna nockhöjd är 12,3 m.  
 
Inom den västra byggrätten är högsta tillåtna nockhöjd 7,8 m och högsta tillåtna 
byggnadshöjd 4,7 m.  
 
I båda fallen är avsikten att möjliggöra för relativt branta sadeltak, som är vanligt 
förekommande på Norrmalm, och samtidigt hålla en rimlig höjd på fasadlivet. 
Bestämmelserna hindrar inte andra takformer. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Snäckan 26, samrådsbeslut 
3_PLAN_2016_18_Bilaga A Behovsbedömning 2017-05-26 
4_PLAN_2016_18_Bilaga B PM Geoteknik 2017-05-12 
5_PLAN_2016_18_Bilaga C Rapport avseende cisternkontroll 2006-06-27 
6_PLAN_2016_18_Bilaga D Bullerutredning 2017-05-17 
Planbeskrivning Snäckan 26 samråd 
Plankarta Snäckan 26 samråd 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad 
 
 

KSAU § 25/19  
Detaljplan för Norra Ryds verksamhetsområde, etapp 2-3 
KS2019.0104 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 25/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att: 
 ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta detaljplan för Norra Ryds 

verksamhetsområde, etapp 2-3 

 genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon betydande 

miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte föreligger. 

 
Bakgrund 
Planens syfte är att skapa förutsättningar för att utöka Norra Ryds verksamhetsområde 
söder-  och västerut med nya verksamhetskvarter med behov av god tillgänglighet och 
exponering mot väg 26 (Mariestadsvägen).  
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Etapp 2 ansluter direkt söderut från etapp 1. Etapp 3 ligger i höjd med etapp 1, men 
väster om väg 26. Båda etapperna får infart från den nya trafikplatsen vid väg 26. 
 
I januari 2016 antog kommunstyrelsen detaljplanen för etapp 1 av Norra Ryds 
verksamhets-område, strax därefter påbörjades anläggande av verksamhetskvarter, 
interna gator och ny trafikplats från väg 26 mm. Intresset för verksamhetsområdet har 
varit stort och i januari 2019 är ca hälften av den nya kvartersmarken reserverad. 
Behovet av att påbörja planläggning av fortsatta  etapper är därför angeläget. 
 
I översiktsplan 2025 (ÖP2025) pekas Norra Ryd ut som framtida verksamhetsområde. 
För etapp 2 (liksom för etapp 1) anger ÖP2025  att området är lämplig för etableringar 
som behöver god tillgänglighet och exponering mot Mariestadsvägen (väg 26). 
Området ska ges en flexibel struktur, möjlighet till etappvis utbyggnad och rymma 
tomtstorlekar på mellan 5 000 - 30 000 m2. Områdets östra gräns mot naturmarken 
ska detaljstuderas så att hänsyn tas till bebyggelse-lämning, naturvärden och befintligt 
rekreationsområde för boende inom Södra Ryd. 
 
För etapp 3 anger ÖP2025 att området kan beroende på framtida efterfrågan innehålla 
verksamheter och/eller bostäder. Fortsatt utredning får visa hur disponering av 
marken bäst bör ske och att detaljplanearbete bör föregås av ett programarbete för att 
bättre utreda områdets förutsättningar med hänsyn till bl.a. naturvärden och 
markförhållanden samt därtill att beakta förekomsten av vatten inom området. 
 

Planområdena saknar idag detaljplan. All berörd mark ägs av Skövde kommun. 

Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan eller ett 
program undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller programmet kan 
antas medföra betydande miljöpåverkan och om en strategisk miljöbedömning ska 
göras. Under processen för strategisk miljöbedömning arbetas en 
miljökonsekvensbeskrivning fram. 
 
Förutsättningar 
Planområdena utgörs huvudsakligen av åker- och skogsmark. Jorden består främst av 
finsand och grovsilt med mindre och större inslag av torv/kärrmark. Skogsmarken 
består både av värdefull blandskog (se nedan) och ung kraftigt utdikad lövsumpskog. 
Åkermarken, som ligger inom etapp 3, omfattar totalt cirka 12 ha fördelat på 5-6 
mindre fält. Motiv enligt kraven i 3 kap. 4 § miljöbalken för att ta jordbruksmarken i 
anspråk ska redovisas i planbeskrivningen. 
 
Etapp 3 gränsar söder om trafikplatsen till ett av Länsstyrelsen i januari 2015 inlämnat 
förslag till nytt Natura 2000-område för Brona (grässandhed och slåttermarker). 
Kommunen har i beslut (KSAU § 49/15) lämnat ett positivt besked i ärendet under 
förutsättningar att de delar som i förslaget berörde den nya trafikplatsen undantogs. 
Natura2000-ärendet, som ska beslutas av regeringen, är ännu inte avgjort. Området är 
idag utpekat i Skövde kommuns naturvårds-program och har mycket högt naturvärde 
(klass 2). Etapp 3 berör därtill mindre delar av ytterligare två områden i 
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naturvårdsprogrammet. Dels i den norra delen av ett låglänt blandskogs-område kring 
ett meandrande vattendrag som lite längre norrut övergår i Vräkeforsbäcken, dels i 
den sydvästra delen av gammal sandig åkermark som utvecklats till ljunghedsliknande 
mark och torrbackar. Inom etappen finns även en trädallé där delar bedöms ha 
biotopskydd.  
 
Planområdena har under november 2018 inventerats av kommunens skogsmästare 
och kommunekolog som, utöver ovan områden, funnit ett par mindre områden  
(bäckmiljö resp. brant) inom etapp 2 med begränsade naturvärden. I syfte att kartlägga 
och bedöma områdenas naturvärden har en naturvärdesinventering beställts för båda 
etapperna. Målsättningen är att föreslagen markanvändning och utformning av 
planområdet inte negativt ska påverka värden inom naturområden ovan.  
 
 
Etapp 3 berör de östra utkanterna av riksintresseområden för både natur 
(Nordbillingen) och för friluftsliv (Platåbergslandskapet Billingen). Förslaget till 
detaljplan ska visa att dessa riksintressen inte påtagligt skadas av föreslagen ny 
markanvändning. 
 
Etapp 3 gränsar i norr till område som omfattas av landskapsbildsskydd enligt den 
tidigare naturvårdslagen. Samråd ska hållas med Länsstyrelsen kring detta och 
konsekvenserna redovisas i planbeskrivningen om/hur detta skydd påverkas. 
 
Etapp 3 gränsar i sydväst till mark innehållandes fornlämningar (stensättning, 
stenkrets och fossil åkermark). En arkeologisk undersökning är beställd för att 
avgränsa dessa lämningar. 
 
Båda etapperna utgörs till stora delar av utdikad skogs- och åkermark som nedströms 
(norrut) övergår i mer naturligt meandrande bäckar. En exploatering av marken med 
nya hårdgjorda verksamhetskvarter påverkar detta system. En dagvattenutredning är 
beställd som ska studera befintliga avrinningsområden, beräkna dimensionerande nya 
flöden och möjligheter till fördröjning och rening av dessa innan de når de naturliga 
recipienterna. Möjligheter att hantera skyfall (100-årsregn) ingår i utredningen. Då 
marken bedöms som olämplig för infiltration är målsättningen att hitta öppna 
dagvattenlösningar.  
 
Väg 26v är av riksintresse för kommunikationer samt transportled för farligt gods. 
Detaljplanen föreslås enligt riktlinjer i bl.a. ÖP2025 ange ett byggnadsfritt avstånd om 
30 meter från denna. Genomförandet av detaljplanen bedöms inte påverka 
framkomligheten på v26. 
 
En befintlig kraftledning (20 kV luftledning) passerar genom etapp 3. Denna föreslås i 
samråd med ledningsägaren Vattenfall markförläggas inom planområdet. har tagits. 
 
Etapp 3 gränsar till två bostadsfastigheter. Detta ska konsekvensbeskrivas i 
detaljplanen. 
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Planskissen på sidan 4, som utgått ifrån att beakta ovan naturvärden, arkeologiska 
lämningar mm redovisar kvartersmark för verksamheter på ca 9 ha för etapp 2 och ca 
14 ha för etapp 3. Detta kan jämföras med etapp 1 som totalt omfattar ca 28 ha 
befintlig och ny mark för verksamheter. Angöring till etapperna sker via den nya 
trafikplatsen vid väg 26 som anlades samtidigt med att gator mm inom etapp 1 
färdigställdes. 
 
Inriktning för de nya verksamhetskvarteren föreslås huvudsakligen vara samma som 
för etapp 1, d.v.s. service, lager, tillverkning med tillhörande försäljning, handel med 
skrymmande varor och andra verksamheter av likartad karaktär med begränsad 
omgivningspåverkan. Tillståndspliktig industriproduktion är inte tillåten. För de nya 
verksamhetskvarteren föreslås tomtstorlekar på mellan ca 5.000 - 30.000 m2. 
 
Detaljplanearbetet påbörjas under våren 2019 med beställning av utredningar kring 
natur-värden, dagvatten, geoteknik, arkeologi samt en förprojektering av gator och 
kvarter. Samråd kring ett planförslag planeras till hösten 2019 och granskning till 
våren 2020. Beslut om antagande bedöms kunna tas före sommaren 2020. 
 
Planavtal har upprättats med mark- och exploateringsenheten på sektor 
samhällsbyggnad. 
 
Framtagande av ny detaljplan sker genom utökat förfarande. 
 
Detaljplanen föreslås upprättas med en förenklad berednings- och beslutsprocess, där 
kommun-styrelsen beslutar om planuppdrag och antagande av detaljplanen. Inför 
samråd och granskning av detaljplanen informeras beredningen för samhällsbyggnad 
(BSB) om förutsättningar och förslag men något beslut om samråd eller granskning 
föreslås inte tas av kommunstyrelsen. 
 
Motiven till detta är att främst att åstadkomma en snabbare planprocess, frigöra tid 
och minska det administrativa arbetet. Detaljplanen följer huvudsakligen ÖP 2025 och 
berör ett mindre antal närboende. Om större frågor eller invändningar mot 
planförslaget skulle inkomma under planprocessen innan samråds- eller 
granskningsskedet finns alltid möjligheten att lyfta dessa till kommunstyrelsen för 
formellt beslut. 
 

 
 
Förslag till berednings- och beslutsprocess, där beslut tas av KS endast vid planuppdrag 
(U) och vid antagande (A). Inför samråd (S) och granskning (G) sker endast information i 
BSB. 
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Motivering till beslut  
Efterfrågan på nya kvarter för verksamheter i anslutning till Skövde tätort är stort och 
läget kring norra infarten till Skövde har visats vara attraktivt för många 
verksamheter. Därtill är avkastning/ nyttjande av gjorda investeringar i infrastruktur 
(ny trafikplats) angelägen. 
 
Sektor samhällsbyggnad bedömer att en detaljplan med ovan inriktning följer 
huvuddragen i ÖP 2025 och att behovet av en analys av disponering av marken är 
gjord. En anpassning till dokumenterade naturvärden och fördjupad utredningar kring 
dessa, liksom utredningar kring arkeologi, geoteknik och dagvatten medför att 
rekommendationer i ÖP2025 om att en detaljplan för etapp 3 bör föregås av ett 
programarbete inte bedöms vara nödvändigt. 
 
Med stöd av bifogad behovsbedömning görs bedömningen att planen och dess 
genomförande inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt 
miljöbalken. En strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande 
en miljökonsekvensbeskrivning, behöver därför inte genomföras. 
 

Handlingar 

TU Detaljplan för Norra Ryds verksamhetsområde, etapp 2-3 
Behovsbedömning Norra Ryd E2-3_2019-01-25 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 26/19  
Ändring av detaljplan för kv Kummiltorp m.m, 1496K-DP373 
KS2019.0105 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 26/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att ändra 
detaljplan och genomföra samråd för kv Kummiltorp m.m, 1496K-DP373. 
 
Bakgrund 

Ändringens syfte är att anpassa detaljplanen till befintliga förhållanden. I ändring av 

detaljplan justeras mark som inte får bebyggas. Gällande detaljplan som ändras är 

1496K-DP373, detaljplan för kv Kummiltorp m.m. Toveks personbilar AB har ansökt 

om planändringen.  

Ändringen sker med utgångpunkt från reglerna i plan- och bygglagen (PBL 2010:900) i 
dess lydelse efter 1 januari 2015 och handläggs med begränsat förfarande.  
 
Det bedöms kunna ske då ändringen är en åtgärd av mindre betydelse samt att 
samrådskretsen är liten och tydligt avgränsad.  
 
Samtliga i samrådskretsen måste aktivt godkänna ändring av detaljplan för att 
förslaget direkt ska kunna antas efter samrådet utan att granskning behöver ske. Om 
det inte sker kommer planen att genomgå ett granskningsskede innan antagande. Om 
granskning kommer att behövas informeras det om detta i tjänstemannaberedning TJB 
på Sektor samhällsbyggnad och i beredning samhällsbyggnad BSB, inget ytterligare 
beslut i KS. 
 
Uppdrag- och samrådsbeslut KS 2019-03-04. 
 
Beräknad samrådstid under mars månad 2019. 
 
Om inga yttranden inkommer under samrådstid, beräknat antagande KS 6 maj 2019. 
 
Planavtal har upprättats mellan Sektor samhällsbyggnad och Toveks personbilar AB 
som fastställer fördelning av kostnader mellan parterna i samband med planändringen. 
 
 

Handlingar 

TU Ändring av detaljplan för kv  Kummiltorp m.m, 1496K-DP373 
Rev Planbeskrivning 
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Plankarta samråd 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
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KSAU § 27/19  
Ändring av detaljplan för Kummiltorp 2, 1496K-DP617 
KS2019.0106 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 27/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att ändra 
detaljplan och genomföra samråd för Kummiltorp 2, 1496K-DP617. 
 

Bakgrund 
Ändringens syfte är att anpassa detaljplanen till befintliga förhållanden. I ändring av 
detaljplan justeras mark som inte får bebyggas. Gällande detaljplan som ändras är 
1496K-DP617, detaljplan för Kummiltorp 2. Toveks personbilar AB har ansökt om 
planändringen.  

Ändringen sker med utgångpunkt från reglerna i plan- och bygglagen (PBL 2010:900) i 
dess lydelse efter 1 januari 2015 och handläggs med begränsat förfarande.  
 
Det bedöms kunna ske då ändringen är en åtgärd av mindre betydelse samt att 
samrådskretsen är liten och tydligt avgränsad.  
 
Samtliga i samrådskretsen måste aktivt godkänna ändring av detaljplan för att 
förslaget direkt ska kunna antas efter samrådet utan att granskning behöver ske. Om 
det inte sker kommer planen att genomgå ett granskningsskede innan antagande. Om 
en granskning behövs informeras det om detta i tjänstemannaberedning TJB på Sektor 
samhällsbyggnad och i beredning samhällsbyggnad BSB, inget ytterligare beslut i KS. 
 
Uppdrag- och samrådsbeslut KS 2019-03-04. 
 
Beräknad samrådstid under mars månad 2019. 
 
Om inga yttranden inkommer under samrådstid, beräknat antagande KS 6 maj 2019. 
 
Planavtal har upprättats mellan Sektor samhällsbyggnad och Toveks personbilar AB 
som fastställer fördelning av kostnader mellan parterna i samband med planändringen. 
 

Handlingar 

TU Ändring av detaljplan för Kummiltorp 2, 1496K-DP617 
Plankarta samråd 
Revidering Planbeskrivning 
Behovsbedömning 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                      
d.johansson@toveksbil.se 
 
 
 
 
 
  

mailto:d.johansson@toveksbil.se


Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 31(69) 
 

 

KSAU § 28/19  
Detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken), granskningsbeslut 
KS2018.0375 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 28/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra 
granskning gällande förslag till detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken). 
 
Bakgrund 
Planens syfte är att möjliggöra för detaljhandel inklusive livsmedel, kontor samt idrott 
och fritid.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-10-01 (KS § 221/18) att ge sektor samhällsbyggnad 
i uppdrag att upprätta detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken). Beslut om samråd 2018-
12-10 (KS § 300/18). 
 
Planområdet är idag planlagt för Handel exklusive detaljhandel (livsmedel), Kontor 
samt Idrott- och fritid. Med det här planförslaget föreslås att användningen utökas till 
att även innefatta detaljhandel med livsmedel inom en del av planen. Utöver detta 
föreslås en ny utfart för varutransporter mot Kultomtsgatan, ökad byggnadshöjd för 
del av bebyggelsen, ny passage för gång och cykel över Nolhagavägen samt vissa 
mindre förändringar i tidigare bestämmelser. Detta är den fjärde och sista delen av 
Stallsiken Östra. Kvartersnamnet är beslutat till Zinken. 
 
Under 2017 har det inkommit flera förfrågningar om dagligvaruetablering. Sektor 
samhällsbyggnad, tillsammans med näringslivsenheten, tog fram en revidering av den 
tidigare handelsutredningen som även innefattar en lokaliseringsutredning. 
 
Planområdet ingår i Planprogram för Horsås trädgårdsstad (2008). I detta pekas 
området ut som lämpligt för bland annat mindre dagligvaruhandel, service och kontor. 
 
Området är utpekat för handel (H) i Översiktsplan 2025. 
 
Gällande detaljplan Stallsiken Östra (1496K-DP628) är från 2010. Området tillåter 
H1KY: Handel exklusive dagligvaror (livsmedel), Kontor, Idrott- och fritid. 
Genomförandetiden för gällande detaljplan går ut 2020, men eftersom kommunen äger 
all mark samt att ingen större förändring av användningen föreslås bedöms det som 
möjligt att genomföra föreslagen detaljplaneläggning. Förändringen består i att 
förändra preciseringen av markanvändningen.  
 
Förslaget 
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Detaljplanen är avsedd för icke störande verksamheter med en byggrätt om maximalt 
35% av fastigheten. Utöver detta tillåts även 2000 kvm arkad och/eller skärmtak. 
Tillåten användning är detaljhandel, kontor samt idrott och fritid. Livsmedelshandel 
tillåts inom en del av fastigheten. Totalhöjden för 25% av tillåten exploatering uppgår 
till 12 meter, för resterande bebyggelse tillåts 8 meter totalhöjd. 
 
Motivering till beslut 
Samrådet har ägt rum under tiden 2018-12-14 till 2019-01-13. Totalt har 9 st 
skrivelser inkommit, varav 5 st utan erinran. Inga av synpunkterna är av större 
karaktär. Inkomna synpunkter har behandlats och bemötts i bifogad 
samrådsredogörelse. Nedan redovisas vilka förändringar och tillägg till detaljplanen 
som föreslås. 
 
Med anledning av under samrådet inkomna synpunkter, föreslås följande förändringar 
och tillägg göras i planhandlingarna: 
 Bestämmelse e3 tas bort, användningsgräns tillkommer för att skilja på 

livsmedel och icke livsmedel (plankarta) 
 Text om fastighetsbildning korrigeras (planbeskrivning) 
 Säkerställande av tillgången till brandvattenförsörjning förtydligas 

(planbeskrivning) 
 Texten om elförsöjning förtydligas (planbeskrivning) 

 
Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av 
yttranden under samrådet föreslås vara att: 
 Utfartsförbud mot Jonstorpsgatan justeras 

 Användningsgräns läggs till för att skilja på var det är tillåtet respektive inte 

tillåtet med livsmedel 

 Planbestämmelsen e1 ändras, ytterligare OPA beskrivs istället som arkad 

och/eller skärmtak 

 Tillåten högre höjd på del av bebyggelsen definieras till hur stor del av 

bebyggelsen istället för fast tal 

 

Handlingar 

TU Detaljplan för Kv. Zinken (Stallsiken), granskningsbeslut 
3_PLAN_2018_14_Planbeskrivning granskningshandling Kv Zinken 
4_PLAN_2018_14_Samrådsredogörelse kv Zinken 
2_PLAN_2018_14_Plankarta granskningshandling Kv Zinken 
 
 

Skickas till 

 Sektor samhällsbyggnad                                
 
 
 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 33(69) 
 

 

 
  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 34(69) 
 

 

KSAU § 29/19  
Yttrande över vattenförsörjning och avloppshantering för 
fastigheterna i området Sofiero, Skultorp. LST Dnr. 567-14350-2018 
KS2019.0103 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 29/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att lämna följande yttrande från Skövde kommun.  
 

Bakgrund 

Länsstyrelsen i Västra Götaland har skickat en remiss till Skövde kommun med 
begäran om yttrande. Länsstyrelsen har fått en skrivelse från ett flertal boende i 
område Sofiero i östra Skultorp gällande Skövde kommuns ansvar enligt 6 § lag 
(2006:412) om allmänna vattentjänster att ordna vatten och avlopp för aktuella 
fastigheter.  
 
Skövde kommun anser inte att området omfattas av §6 i vattentjänstlagen i dagsläget. 
Kommunen bedömer inte att det finns miljö- eller hälsoskäl för att lösa 
vattentjänsterna för de utpekade fastigheterna i ett större sammanhang.  
 
I Skövde kommuns översiktsplan, ÖP2025, finns två områden utpekade för ny 
bostadsbebyggelse nära och i anslutning till befintlig bebyggelse i Sofiero.  
 
Av 9.1 i kommunens VA-plan framgår att planlagd förtätning och tillväxt av tätorterna 
innebär att verksamhetsområdet utökas i anslutning till detaljplaneläggning 
 
För aktuellt område i Sofiero innebär detta att ett beslut om verksamhetsområde för 
befintliga fastigheter kan vara aktuellt först när område 23 eller 24 i kommunens 
översiktsplan detaljplaneläggs.  
 
Yttrande 
Länsstyrelsen har fått en skrivelse från ett flertal boende i område Sofiero i östra 
Skultorp gällande Skövde kommuns ansvar enligt 6 § lag (2006:412) om allmänna 
vattentjänster att ordna vatten och avlopp för aktuella fastigheter.  
 
Som Länsstyrelsen uppfattar det, framför de boende att ett flertal fastigheter i området 
har gamla och dåliga avloppsledningar. Dessutom har några fastigheter dålig tillgång 
till vatten. 
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För att Länsstyrelsen ska kunna ta ställning till huruvida Länsstyrelsen anser att det är 
ett kommunalt ansvar att tillhandahålla vattentjänster för fastigheterna i det aktuella 
området, önskar Länsstyrelsen att Skövde kommun yttrar sig i ärende. 
 
I lag (2006:412) om allmänna vattentjänster (vattentjänstlagen) anges i 6 § 
sammanfattningsvis att om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller 
miljön behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang så är det 
ett kommunalt ansvar att ordna detta. Länsstyrelsen utövar tillsynen över att 
kommunen fullgör denna skyldighet. 
 
I remissen anger Länsstyrelsen följande fem frågor som man önskar att kommunen 
svarar på.  
 
1. Vilket behov av utbyggnad av dricksvatten-, spillvatten- och dagvattenför-sörjning 
anser ni att det finns för de aktuella fastigheterna i Sofiero, Skultorp och är det i så fall 
ett kommunalt ansvar eller inte?  
 
2. Av förarbeten till vattentjänstlagen (propositionen 2005/06:78, sid 42) samt praxis 
framgår det att det kommunala ansvaret uppstår i de fall det krävs en samlad lösning för 
åtminstone 20–30 fastigheter. Det kan dock behövs betydligt färre fastigheter om de 
ligger i närheten av eller i anslutning till befintligt verksamhetsområde. Hur ser ni på 
behovet av att lösa vattentjänsterna för hela den samlade bebyggelsen?  
 
3. Vilket exploateringstryck finns i området? Är det en utflyttningsbygd eller ett 
etableringsområde? Beräknas belastningen avseende vatten och avlopp öka eller minska 
den närmaste tiden? Enligt de sökande är det område med utökat exploatering. Beskriv 
gärna vad för planer det finns i området.  
 
4. Har kommunen någon planering på hur utbyggnaden av dricksvatten och avlopp skall 
ske i kommunen? Ingår i så fall de aktuella fastigheterna i denna planering?  
 
5. Om en utbyggnad ska ske i kommunal regi, när skulle de aktuella fastigheterna kunna 
ha tillgång till kommunala vattentjänster? 
 
Kommunen anser inte att området omfattas av §6 i vattentjänstlagen i dagsläget. 
Kommunen bedömer inte att det finns miljö- eller hälsoskäl för att lösa 
vattentjänsterna för de utpekade fastigheterna i ett större sammanhang. Aktuellt 
område vid Sofiero är inte utpekat i VA-planen. I området finns en utbyggd VA-lösning 
via befintlig förening. Se bifogade kartor, bilaga 5 och 6, som redovisar befintlig 
gemensamhetsanläggning samt de fastigheter som har kommunalt vatten. 
 
Kommunfullmäktige tog i december 2015 beslut om en kommunövergripande VA-plan 
för Skövde kommun. Planen omfattar beskrivning av dagens vatten- och 
avloppsförsörjning, både kommunal och enskild, samt en plan med de åtgärder som 
behövs för att möta behov och krav idag och i framtiden. VA-planen bifogas, se bilaga 1. 
Som del i VA-planen finns en VA-policy. 
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Som underlag för den delplan av VA-planen som heter ”VA-utbyggnadsplan” togs under 
vår-sommar 2014 fram ett PM, ”Framtida kommunal VA-utbyggnad”, daterat 2014-06-
27. I dokumentet redovisas en sammanvägd bedömning av områden i Skövde kommun 
utifrån Vattentjänstlagens 6 § och Skövde kommuns VA-policy samt en 
prioriteringsordning för utbyggnaden av kommunalt VA. Detta PM bifogas, se bilaga 2.  
 
Av 9.1 i kommunens VA-plan framgår att planlagd förtätning och tillväxt av tätorterna 
innebär att verksamhetsområdet utökas i anslutning till detaljplaneläggning. För 
aktuellt område i Sofiero innebär detta att ett beslut om verksamhetsområde för 
befintliga fastigheter kan vara aktuellt först när område 23 eller 24 i kommunens 
översiktsplan detaljplaneläggs. Fram till dess baseras bedömningen av kommunens 
skyldigheter utifrån det som står i VA-policyn:  
Utökning av verksamhetsområde för kommunal anslutning av samlad bebyggelse 
förutsätter en hög bebyggelsetäthet och påvisbart behov utifrån hälso- eller 
miljöhänseende. När det gäller kriteriet bebyggelsetäthet anser kommunen att aktuellt 
område inte uppfyller detta kriteriet. Se vidare i PM, "Framtida kommunal VA-
utbyggnad", bilaga 2 samt karta med måttangivelse mellan fastigheterna, bilaga 3. 
 
Området vid Sofiero avrinner till ett mindre vattendrag (ej klassad vattenförekomst) 
som rinner till Rosån (ej klassad vattenförekomst), vidare till Ömsån som strax 
nedströms byter namn till Ömboån (otillfredsställande ekologisk status), vidare till 
Ösan (måttlig ekologisk status) som via sjön Östen (måttlig ekologisk status) rinner ut i 
Tidan (måttlig ekologisk status).  
 
Gällande statusklassning (2013) för ekologisk status i Ömboån är otillfredsställande. 
Utslagsgivande är, enligt VISS, resultatet från den kiselalgsundersökning som gjordes 
2011 och som visar på en otillfredsställande status på gränsen till dålig. Dock ska 
påpekas att enligt Årsrapport från Tidans vattenförbund 2015 så visade det årets 
kiselalgsundersökning på god status för Ömboån. Det är dessutom så att enligt 
Årsrapport från Tidans vattenförbund 2016 visade medelhalterna totalfosfor för 
perioden 2011-2016 på en måttlig status för Ömboån. Detta ligger till grund för 
kommunens bedömning att det inte finns miljöskäl för utbyggnad av kommunalt 
spillvatten i aktuellt område. I området finns möjligheter till andra godtagbara 
lösningar för omhändertagande av spillvatten. 
 
 
När det gäller hälsoaspekten finns det inga påvisade hälsoproblem med de befintliga 
enskilda brunnarna som finns i området idag som kommunen känner till.  
Majoriteten av de enskilda brunnarna är grävda, det innebär att de inte är så djupa, och 
i och med det låga grundvatten som just nu är ett faktum efter torkan som har varit 
under 2017 - 2018 har en del av dessa brunnar dålig tillgång till vatten.  
Att den grävda brunnen har dålig kapacitet kan åtgärdas genom att djupborra den. I 
och med att man djupborrar brunnen kan även vattenkvaliteten bli bättre. Detta kan 
man se av de fastigheter, idag två, som har djupborrad vattenbrunn i området som 
upplever att de både har god kvalitet och god tillgång till dricksvatten.   
 
Kommunens VA-plan pekar ut tre utbyggnadsområden, Varola, Böja och Vristulven. 
Varola är färdigställt och arbetet med de andra beräknas vara färdigt 2022. Utöver 
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dessa ska VA byggas ut till Truvet, i enlighet med föreläggandet från Länsstyrelsen som 
anger 2021-12-31 som tidsgräns. En utbyggnad i aktuellt område (Sofiero) skulle, om 
det bedöms falla inom kommunens skyldighet, alltså vara aktuellt att dra igång först 
2022. För att få en ekonomiskt och tekniskt rimlig lösning måste en sådan utbyggnad i 
så fall samordnas med en exploatering av område 23 eller 24, och när en sådan 
exploatering kan ske är svårare att lämna prognos på. 
 
Det är också viktigt att nämna i sammanhanget att VA-kollektivet i Skövde, utöver ovan 
nämnda utbyggnadsområden, de kommande åren måste bära stora investeringar i det 
centrala reningsverket. Reningsverket behöver anpassas till hårdare reningskrav i nya 
miljötillståndet, en växande befolkning i kommunen samt ökning av antalet 
anslutningar på landsbygden. Investeringsvolymerna de kommande 5 åren ligger på 
över 100 miljoner kr/år, att jämföra med historiska nivåer på under 20 miljoner kr/år. 
 
I Skövde kommuns översiktsplan, ÖP2025, finns två områden utpekade för ny 
bostadsbebyggelse nära och i anslutning till befintlig bebyggelse i Sofiero.  
Områdena har beteckningarna nr 23 Östra Skogen och nr 24 Sofiero i översiktsplanen, 
se karta bilaga 4. Översiktsplanen innehåller ingen genomförandeplan som anger när i 
tid olika utbyggnadsområden ska bebyggas.  
 
Kommunen vill upplysa om att industriområdet öster om Sofiero inte är ett kommunalt 
verksamhetsområde för vattentjänster. Kommunens verksamhetsområden ligger 
väster om Sofiero. Gränserna redovisas på bifogad karta, bilaga 4.  
 
Detta yttrande har skrivits i samverkan med avdelningen Skövde VA på sektor service. 
 

Handlingar 

TU Yttrande över vattenförsörjning och avloppshantering för fastigheterna i 
området Sofiero, Skultorp. LST Dnr. 567-14350-2018 
7_ADM_2019_5_Bilaga 6. Karta över de fastigheter som har kommunalt 
vatten och de som har kommunalt vatten och av 
8_ADM_2019_5_Bilaga 5. Karta över befintlig GA i Sofieroområdet inkl. 
ledning 
9_ADM_2019_5_Bilaga 4. Karta kommunalt verksamhetsområde samt ÖP 
bostäder 
10_ADM_2019_5_Bilaga 3. Karta med mått mellan fastigheterna 
11_ADM_2019_5_Bilaga 2. PM VA-utbyggnad Skövde 20140627 
12_ADM_2019_5_Bilaga 1. VA-plan Skövde kommun 2015-10-01 
2_ADM_2019_5_Kartutdrag, bilaga till begäran om yttrande 
3_ADM_2019_5_Förklaringar, bilaga till begäran om yttrande 
4_ADM_2019_5_Begäran om yttrande 
 
 

Skickas till 

vastragotaland@lansstyrelsen.se                        
Sektor samhällsbyggnad 
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KSAU § 30/19  
Svar på remiss betänkandet Kompletteringar till den nya 
säkerhetsskyddslagstiftningen (SOU 2018:82) 
KS2019.0040 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 30/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande daterat 2019-
02-08 som svar på remiss av betänkandet Kompletteringar till den nya 
säkerhetsskyddslagstiftningen (SOU 2018:82). 
 
 
Bakgrund 
Justitiedepartementet har inbjudit Skövde kommun att lämna synpunkter på 
Kompletteringar till den nya säkerhetsskyddslagen (SOU 2018:82) - Betänkande av 
Utredningen om vissa säkerhetsskyddsfrågor. Remissvar ska inkommit till 
Justitiedepartementet senast den 1 april 2019. 
  
Utredningen om vissa säkerhetsskyddsfrågor (nedan Utredningen) redovisar i sitt 
betänkande förslag som sammanfattningsvis innebär en skyldighet för 
verksamhetsutövare att ex officio hålla tillsynsmyndigheten informerad om huruvida 
berörd verksamhet bedrivs, att skyldigheten att ingå säkerhetsavtal utvidgas, att införa 
förebyggande åtgärder i samband med utkontraktering, upplåtelse och vissa andra 
förfaranden i form av ett system uppbyggt på kontrollstationer införs, att ett 
motsvarande system bör gälla även vid vissa överlåtelser, att en skärpt tillsyn med 
utökade befogenheter och möjlighet att tillgripa vissa tvångsåtgärder införs, samt att 
sanktionsavgifter införs. Därtill kommer ett stort antal detaljförslag av såväl materiell 
som redaktionell karaktär.   
 
Skövde kommun konstaterar att de förslag som lämnas i betänkandet i vissa delar är av 
administrativt och ekonomiskt betungande karaktär för kommunen.  
Kommunen ställer sig trots detta konstaterade i huvudsak positiv till förslagen och 
lämnar påpekanden i yttrande daterat 2019-02-08. 
 
Ärendet har beretts gemensamt av upphandlingsjuristen och säkerhetschefen. 
 

Handlingar 

TU Svar på remiss betänkandet Kompletteringar till den nya 
säkerhetsskyddslagstiftningen (SOU 2018:82) 
Yttrande remiss av betänkandet Kompletteringar till den nya 
säkerhetsskyddslagen (SOU 2018_82), daterat 2019-02-08 
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Skickas till 

Justitiedepartementet                                 
ju.remissvar@regeringskansliet.se 
ju.L4@regeringskansliet.se 
 
 
 
 
  

mailto:ju.remissvar@regeringskansliet.se
mailto:ju.L4@regeringskansliet.se
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KSAU § 31/19  
Ombudgetering av investeringsmedel 2018-2019 
KS2019.0097 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 31/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 
Investeringsbudgeten år 2019 utökas med 271 374 734 kronor avseende 
ombudgetering från 2018.  
 
 

Bakgrund 

Då kommunens investeringar pågår under flera år finns behov att överföra över- och 

underskott mellan åren tills dess att projekten avslutas.  

Nämnderna begär att ej förbrukade investeringsmedel under år 2018 överförs till 

investeringsbudgeten år 2019. Nämnderna har inkommit med underlag till enheten 

budget och analys gällande ombudgeteringar av investeringsmedel som sammanställt 

materialet. Ombudgetering av nämndernas inventarier uppgår till 20 670 000 kronor. 

Ombudgeteringar kopplat till projekt uppgår till 129 662 000 kronor för lokaler, 

11 162 000 kronor för reinvestering samt 96 217 734 kronor för infrastruktur. För 

taxefinansierad verksamhet omförs ett överskott om 13 663 000 kronor. De större 

överskotten återfinns i följande projekt: Trafikplats Nolhaga Öst V200 Etapp4, 

Billingens fritidsområde, köksrenoveringar, Parkeringshus Mode, Ekedal Äldrecenter 

och Hjovägen-Mörkerkorset-resecentrum. De större underskotten återfinns i följande 

projekt: Bussdäck P-hus, Centrumplanering samt Kavelbro idrottshall. I samband med 

ombudgetering avslutas, utan åtgärd, projekt Mariestadsvägen mellan Nolhagavägen 

och Mörkerkorset, där 1 000 000 kronor var avsatt för utredning.  

 
 

Handlingar 

TU Ombudgetering av investeringsmedel 2018-2019 
Ombudgetering underlag för beslut 2019-02-05 
 
 

Skickas till 

Samtliga nämnder 
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Redovisningsenheten 
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KSAU § 32/19  
Investeringsmedel 2019 till anpassning av Stadskvarns reningsverk 
KS2019.0073 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 32/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta att av projektets totala 200 
miljoner kronor tilldela 40 miljoner kronor i investeringsmedel till servicenämnden för 
åtgärder under 2019 för att anpassa Stadskvarns avloppsreningsverk till nytt 
miljötillstånd. 
 
 
Bakgrund 
Avdelning ekonomi och verksamhetsstyrning gör ingen annan bedömning än 
Servicenämnden i ärendet SEN § 46/18. 
 
I maj 2014 lämnade servicenämnden in ansökan om nytt miljötillstånd till 
Länsstyrelsen i Västra Götaland. Ansökan innehåller bland annat en prognos för den 
ökade belastningen till reningsverket, förslag på villkor för verksamheten och en 
beskrivning av de ombyggnader som behövs för att uppfylla villkoren. Kompletterande 
utredningar som krävts under tillståndsprocessen har resulterat i att vissa villkor 
skärpts och ombyggnadsbehoven därmed ökat. I januari 2018 beslutade 
Miljöprövningsdelegationen vid Länsstyrelsen Västra Götaland om tillstånd och villkor 
för verksamheten. Villkoren innehöll ytterligare skärpningar jämfört med det som 
servicenämnden åtagit sig i tillståndsprocessen. Överklagan av tillståndet lämnades in i 
februari.  
 
När budgetprocessen för 2019 genomfördes hade inte tillstånd för verksamheten 
lämnats än och omfattningen på ombyggnadsbehoven och tidsgränsen för dessa var 
därför inte känd. I tillståndet lämnades i januari anges att anläggningen måste vara 
ombyggd och klar senast 2021-01-01. I överklagan yrkas på en förlängning av tiden till 
2024-01-01 men för att vara beredda på en snävare tidsgräns så behöver vi planera för 
att påbörja ombyggnationen redan 2019. Därav detta extra äskande av 
investeringsmedel. 
 
Baserat på det tillstånd som lämnades i januari i år har det gjorts en första grov kalkyl 
på investeringsbehovet för anpassning av reningsverket som landar på 200 miljoner 
kronor. Kalkylen innehåller dock fortfarande stora osäkerheter eftersom 
överklagansprocessen inte är klar och utformningen av anläggningen än så länge bara 
är översiktligt beskriven. I underlaget till investeringsbudget för 2020–2022 återfinns 
projektet med 60 miljoner 2020, 60 miljoner 2021 och 40 miljoner 2022. Men för 2019 
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finns inga investeringsmedel beslutade varför servicenämnden nu gör ett extra 
äskande om investeringsmedel för 2019 på 40 miljoner kronor. 
 
Ökade driftkostnader på grund av investeringar inom VA-verksamheten täcks av VA-
taxan. Inga skattemedel tillförs i dagsläget verksamheten. Inför beslutet om 
taxehöjning till 2019 gjordes en simulering av kostnadsutvecklingen de närmaste åren. 
I simuleringen var 130 miljoner till investering för anpassning av Stadskvarn med. Som 
nämndes i beslutsunderlaget till taxehöjningen så innebär investeringarna för 
anpassning av Stadskvarn behov av höjningar på ett par procent ytterligare utöver de 
runt 4% årligen som aviserats i samband med tidigare års analyser av 
taxeutvecklingen. 
 
Tillägg 2018-11-21 
Mark- och miljödomstolen lämnade domslut gällande överklagan av miljötillståndet 
2018-11-14. Miljöprövningsdelegationens beslut ändras i delarna: Igångsättningstid, 
Villkor 3, 6, 7 och 9 samt Uppskjuten fråga om läkemedelsrening. Domslutet innebär 
inga större ändringar när det gäller behoven av åtgärder på reningsverket, men 
påverkar den dagliga driften och marginalerna till åtalbara gränsvärden. Vi ges också 
en rimligare tidsram för genomförandet av anpassningen som enligt det ändrade 
tillståndet ska vara klar senast 2024-01-01. Investeringsplanen för anpassningen har 
varit 40 miljoner 2019 (det som detta beslut avser), 60 miljoner 2020 respektive 2021 
och 40 miljoner 2022. Domslutet kan innebära att investeringskostnader flyttar fram 
något i tid. 
 

Handlingar 

TU Investeringsmedel 2019 till anpassning av Stadskvarns reningsverk 
SEN § 46/18 Investeringsmedel 2019 till anpassning av Stadskvarns 
reningsverk 
 

Skickas till 

Maria Vaziri, ekonomichef                                  
Servicenämnden 
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KSAU § 33/19  
Beslut om partistöd 2019 
KS2019.0029 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 33/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att partistödet 2019 utbetalas 

enligt tabellen nedan för de partier som inkommit med redovisningen per den 30 juni 

2018.  

 
Bakgrund 

Den 1 februari 2014 trädde nya regler i kommunallagen för kommunalt partistöd i 

kraft. Partstödsreglerna har blivit delvis detaljerade men ger också möjlighet att i vissa 

fall besluta om lokala regler och begränsningar i partistödet. 

Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om lokala regler gällande 

partistödets omfattning och formerna för det. Kommunfullmäktige antog 2018-04-23      

§ 51 regler för kommunalt partistöd för mandatperioden 2018-2022. 

Det lokala partistödet i Skövde kommun utgår till partier som är representerade i 

kommunfullmäktige i enlighet med vad som anges i 4 kap. 29 § andra stycket 

kommunallagen.  

En mottagare av partistöd ska enligt 4 kap. 31 § kommunallagen årligen lämna en 
skriftlig redovisning till kommunfullmäktige som visar att partistödet har använts för 
det ändamål som anges i 4 kap. 29§ första stycket kommunallagen. Till redovisningen 
ska också följa en granskningsrapport. Dessa båda ska inlämnas senast sex månader 
efter redovisningsperiodens utgång. Utifrån de inlämnade rapporterna för året ska 
kommunfullmäktige därefter ta ställning till utbetalning i förskott för kommande år. 
 
Samtliga partier i kommunfullmäktige inkom med redovisningar inom föreskriven tid 
2018 vilket har legat till grund för utbetalning av stöd för 2019. Då nya regler nu införs 
kommer redovisningarna som inkommer före 30 juni 2019 redovisas och beslut om 
utbetalning att fattas av kommunfullmäktige i november månad 2019 för att utgöra 
underlag för utbetalning i januari 2020 vilket blir mer korrekt enligt det nya 
regelverket i Skövde kommun. 
Partistöd år 2019 

 Antal 
mandat 

Mandatstöd  
a´ 33 450 kr 

Grundstöd 

 

Summa 
2019 

Ersättning 
gruppledare 

(betalas ej till 
partiet) 
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C 6 200 700 kr 33 450 kr 234 150 kr 40 140 kr/år 

M 15 501 750 kr 33 450 kr 535 200 kr 40 140 kr/år 

L 4 133 800 kr 33 450 kr 167 250 kr 40 140 kr/år 

KD 4 133 800 kr 33 450 kr 167 250 kr 40 140 kr/år 

S 19 635 550 kr 33 450 kr 669 000kr 40 140 kr/år 

V 3 100 350 kr 33 450 kr 133 800 kr 40 140 kr/år 

MP 2 66 900 kr 33 450 kr 100 350 kr 40 140 kr/år 

SD 8 267 600 kr 33 450 kr 301 050 kr 40 140 kr/år 

SUMMA  61 2 040 450 kr 267 600 kr 2 308 050 
kr 

321 120 
kr/år 

 
 

Handlingar 

TU Beslut om partistöd 2019 
 

Skickas till 

Administratör arvoden                                 
 
 
 
 
  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 47(69) 
 

 

KSAU § 34/19  
Beslut om förslag till förändrat arbetssätt och organisation samt 
reviderad förbundsordning för Skaraborgs kommunalförbund 
KS2019.0115 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 34/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 
- godkänna upprättat förslag på nytt arbetssätt och organisation för Skaraborgs 
Kommunalförbund, 
- fastställa reviderad förbundsordning för Skaraborgs kommunalförbund i enlighet 
med förslag. 
 

Bakgrund 

Skaraborgs Kommunalförbund har till ändamål att tillvara de femton 

medlemskommunernas intressen och främja deras samverkan och samarbete över 

kommungränserna. Verksamheten ska komma kommunerna till nytta och skapa 

mervärde, samt stärka Skaraborg som en attraktiv delregion. Förbundet arbetar 

särskilt med tillväxt- och utvecklingsfrågor, verksamhetsstöd och intressebevakning, 

samt projekt som syftar till att främja samordning inom ovan nämnda områden. 

Förbundet är ett kommunalförbund som har både förbundsfullmäktige och 

förbundsstyrelse, med varsitt presidium, samt fyra beredningar och ett tillväxtutskott. 

Förbundets kansli utgörs av förbundsdirektör, administratör och kommunikatör, 

ekonom, samt strateger inom de områden förbundet verkar i, jämte personal som 

arbetar i förbundets projektverksamhet. 

 
Förbundsdirektören fick i september 2018 uppdraget av fullmäktige att se över 
arbetssätt och organisation i förbundet. 
 
Förbundsfullmäktige för Skaraborgs kommunalförbund har den 25 januari 2019 
godkänt upprättat förslag på nytt arbetssätt och ny organisation för Skaraborgs 
kommunalförbund. Förbundsfullmäktige har vidare beslutat att rekommendera 
medlemskommunerna att i sina respektive fullmäktigen besluta om att godkänna 
upprättat förslag.   
 
Förslagen förändring innebär att förbundsfullmäktige ersätts med en direktion, i likhet 
med hur Sjuhärads och Fyrbodals kommunalförbund organiserat sig. Direktionen tar 
även över beredningarnas frågor, vilket betyder att direktionens möten förlängs. Både 
ordinarie ledamöter och ersättare närvarar. Som beredningsärenden inräknas beslut 
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om infrastruktur, tillväxtmedel, samt funktion som Delregionalt 
kollektivtrafikråd/DKR (i de båda senare tillkommer adjungerade ledamöter). 
 
Av underlaget i ärendet från Skaraborgs kommunalförbund anförs att förslaget  
sammantaget innebär förbundets organisation blir enklare, med avsevärt tydligare 
ansvar och roller mellan politik och tjänstepersoner, samt i hur förbundet arbetar med 
sina uppdrag åt medlemskommunerna. Ärendehanteringsprocessen blir kortare och 
mindre invecklad, kansliets personal uppmuntras att arbeta mer integrerat över 
områdesgränserna, att därigenom ta ökat gemensamt ansvar för verksamhetens 
utveckling, med minskad sårbarhet som effekt. I den politiska organisationen blir 
direktionens ledamöter mer delaktiga och insatta i förbundets ärenden och 
verksamheter, samt bereds mer tid åt att ägna sig åt politisk styrning av förbundets 
uppdrag, samt de strategiska frågor förbundet och medlemskommunerna står inför. 
Med tydligare organisation och arbetssätt blir det enligt underlaget också enklare att 
kommunicera vad förbundet är och hur både politik och förvaltning arbetar. 
 
En konsekvens av förslaget till nytt arbetssätt och organisation är att gällande 
förbundsordning måste ändras. Mot denna bakgrund beslutade förbundsfullmäktige 
den 25 januari 2019 att godkänna ändring av förbundsordningen samt att 
rekommendera medlemskommunerna att i sina respektive fullmäktigen besluta om att 
fastställa ny förbundsordning.  
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen ställer sig bakom förslagen från Skaraborgs kommunalförbund och 
förslår mot denna bakgrund att kommunfullmäktige beslutar att godkänna upprättat 
förslag på nytt arbetssätt och organisation för Skaraborgs Kommunalförbund samt 
fastställer reviderad förbundsordning för Skaraborgs kommunalförbund i enlighet 
med upprättat förslag. 
 
 

Handlingar 

TU Beslut om förslag till förändrat arbetssätt och organisation samt 
reviderad förbundsordning för Skaraborgs kommunalförbund 
Protokollsutdrag §5 Beslut om förändrad organisation 
Protokollsutdrag §6 Beslut om reviderad förbundsordning 
Revidering av förbundsordningen (2) 
 
 

Skickas till 

Skaraborgs kommunalförbund                                 
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KSAU § 35/19  
Reglemente Kultur- och fritidsnämnden mandatperiod 2018-2022, 
revidering 
KS2018.0300 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 35/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa reglemente för kultur- 
och fritidsnämnden mandatperioden 2018-2022 enligt upprättat förslag, att gälla från 
den 1 januari 2019. 
 
Bakgrund 
Inför mandatperioden 2018-2022 har kommunfullmäktige, § 51 2018-04-23, fastställt 
politisk organisation. Reglementen och andra berörda styrdokument har reviderats 
mot bakgrund av det. Förslag till reglementen har justerats i vissa språkliga delar, mot 
bakgrund av ny kommunallag, dataskyddsförordning och kommunfullmäktiges 
tidigare beslut om hantering av motioner och medborgarförslag, innan överlämnande 
för remissyttranden. Facklig samverkan har genomförts.  

Kommunfullmäktige beslutade i november 2018 att fastställa reglemente för kultur- 

och fritidsnämnden mandatperioden 2018-2022, att gälla från den 1 januari 2019. 

 
Kultur- och fritidsnämnden har sedan föreslagit att en revidering behöver göras då 
lotterilagen från och med 2019-01-01 ersätts av spellagen (2018:1138), kapitel 6 
behandlar spel för allmännyttiga ändamål. Det innebär inte något förändrat ansvar 
eller förändrade uppgifter för kultur- och fritidsnämnden. 
Under punkten 1.1, sista meningen: 
stryk lotterilagen 
lägga till spellagen (2018:1138) 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa reglementet.  
Reglementet behövde uppdateras i hänvisning till lagrum.   
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Handlingar 

TU Reglemente Kultur- och fritidsnämnden mandatperiod 2018-2022, 
revidering 
Beslut KFN, 2019-01-30, Ärende 5-19, Revidering av reglemente för Kultur- 
och fritidsnämnden.pdf 
Reglemente kultur- och fritidsnämnden, reviderat 

 

Skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 
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KSAU § 36/19  
Arkivreglemente för Skövde kommun 2018-2022, revidering 
KS2017.0051 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 36/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa arkivreglemente för 
Skövde kommun mandatperioden 2018-2022 enligt upprättat förslag, att gälla från den 
1 januari 2019. 
 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige får meddela föreskrifter om arkivvården, enligt arkivlag 16 §, 
inom kommunen, i den utsträckning något annat inte är särskilt föreskrivet. 
Myndigheternas arkiv ska bevaras, hållas ordnade och vårdas så att de tillgodoser 
rätten att ta del av allmänna handlingar, behovet av information för rättskipningen och 
förvaltningen och forskningens behov. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i november 2018 att fastställa arkivreglemente för 
Skövde kommun mandatperioden 2018-2022, att gälla från den 1 januari 2019. 
 
Enhet demokratistöd har sett att en revidering behöver göras på grund av att 
uppdateringar i hänvisningar till lagrum behöver göras. Enheten har tagit fram ett nytt 
förslag till arkivreglemente där även tillägg av text, samt en strykning av text har 
gjorts. 
 
Tillägg under kapitel 4.1 Avgifter och konsulttjänster, första och sista stycket: 
Arkivmyndigheten får ta betalt för utförande av uppgifter inom arkivområdet som 
åligger respektive myndighet. Om myndighet inte utför vad de är skyldiga att göra 
enligt arkivlagen och kommunens regelverk kan arkivmyndigheten ta betalt av 
myndigheten för att utföra uppgifterna. 
 
Ovanstående gäller även för juridiska personer, som exempelvis aktiebolag, 
handelsbolag, ekonomiska föreningar och stiftelser där kommunen utövar eget 
rättsligt bestämmande inflytande, samt de samägda företag för vilka kommunen har 
arkivansvar enligt särskild överenskommelse. 
 
Tillägg under kapitel 8.3 Överlämnande till enskilt organ eller myndighet utanför 
kommunen: 
4. någon annan överföring av uppgifterna i handlingarna inte utgör ett godtagbart 
alternativ till ett överlämnande med hänsyn till gällande föreskrifter och till 
myndighetens eller det enskilda organets verksamhet, och 
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5. en arkivbeskrivning och arkivförteckning finns tillgänglig för de handlingar som 
begärs överlämnade. 
Strykning under kapitel 6 Dokumenthanteringsplan (6 § 1p. arkivlagen): 
Beskrivningen kan även göras med hjälp av hanteringsanvisningar och handlingstyper 
kopplade till arkivbeskrivningen. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa reglementet. 
Arkivreglementet behövde uppdateras i hänvisningar till lagrum, samt med tillägg och 
strykningar enligt ovan. 
  
 

Handlingar 

TU Arkivreglemente för Skövde kommun 2018-2022, revidering 
Arkivreglemente för Skövde kommun 
 

Skickas till 

Nämnderna                               
Bolagen 
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KSAU § 37/19  
Revidering av instruktion för Beredning samhällsbyggnad 
mandatperiod 2018-2022 
KS2018.0302 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 37/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa instruktion för beredning 
samhällsbyggnad 2018-2022 enligt reviderat förslag, att gälla från den 1 januari 2019. 
 

Bakgrund 

Den 26 november fastställde kommunfullmäktige instruktion för beredning 

samhällsbyggnad 2018-2022 enligt reviderat förslag, att gälla från den 1 januari 2019. 

Instruktionen behöver revideras under punkten 2.1 Sammansättning. Utan ändringen 

representeras servicenämnden av två ledamöter ur alliansen. 

 
Reviderad skrivning: 
Beredningen utgörs av ledamöterna i kommunstyrelsens arbetsutskott, ordförande 
och vice ordförande i bygglovsnämnden (BLN), ordförande och andre vice ordförande i 
servicenämnden (SEN) samt ordförande och andre vice ordförande i barn- och 
utbildningsnämnden (BUN). Samhällsbyggnadsnämndens presidium utförs av 
kommunstyrelsens ordförande och andre vice ordförande. 
 
Tidigare skrivning: 
Beredningen utgörs av ledamöterna i kommunstyrelsens arbetsutskott, ordförande 
och vice ordförande i bygglovsnämnden (BLN) och servicenämnden (SEN) samt 
ordförande och andre vice ordförande i barn- och utbildningsnämnden (BUN). 
Samhällsbyggnadsberedningens presidium utförs av kommunstyrelsens ordförande 
och andre vice ordförande. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa instruktionen med 
revideringen. 
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Handlingar 

TU Revidering av instruktion för Beredning samhällsbyggnad mandatperiod 
2018-2022 
Instruktion Beredning samhällsbyggnad 

 

Skickas till 

Beredning samhällsbyggnad  
Sektor samhällsbyggnad  
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KSAU § 38/19  
Reviderad torghandelstaxa för Skövde kommun 2019 
KS2019.0101 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 38/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att revidera 
torghandelstaxan. 
 

Bakgrund 

Förändrad torghandels taxa för torghandlare som nyttjar Hertig Johans torg 
samt den tillfälliga torghandelsytan på Sandtorget. 

Torghandelsytan på Hertig Johans torg har byggts om, vilket innebär att 
platserna för torghandel har flyttats. Numreringen över platserna har också 
förändrats. 

Nuvarande taxa beslutades 2010 och specificerar viss årstaxa för vissa platser 
och viss taxa för vissa dagar. Cirka hälften av platserna enligt nuvarande 
torghandelstaxa har en årsavgift på 4500kr och cirka hälften 3000kr. Detta 
har varit på grund av att vissa platser har ansets varit mer fördelaktiga än 
andra. 

Då platserna efter ombyggnationen kan anses likvärdiga föreslås taxan vara 
samma för alla platser, oavsett var de är placerade. 
Årsavgift för fast torghandelsplats (inklusive el) föreslås vara 4500 kr/ plats / 
år. 

Dagtaxa för tillfällig saluplats enligt nuvarande taxa är vardagar 160kr / plats 
och lördagar 200kr/plats. 

Dagtaxa för tillfällig saluplats (inklusive el) föreslås vara 200 kr / plats / dag, 
måndag - lördag. 

 
 

Handlingar 

TU Reviderad torghandelstaxa för Skövde kommun 2019 
 

Skickas till 
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Sektor samhällsbyggnad                               
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KSAU § 39/19  
Reviderad taxa för upplåtelse av offentlig mark 
KS2019.0102 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 39/19 
 
 
 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för upplåtelse 
av offentlig mark. 
 

Bakgrund 

Taxan för upplåtelse av offentlig mark beslutades 2008 och har inte reviderats sedan 
dess. Kategorierna i taxadokumentet motsvarar inte det som kunder ansöker om för 
nyttjande av allmän plats och taxorna för markupplåtelse behöver justeras. 

2008 beslutades nuvarande taxa för upplåtelse av offentlig mark som gäller i Skövde 
kommun. Sedan dess har det skett en förändring i typ av verksamhet/ aktivitet som 
önskas utföras på den allmänna platsen och taxakategorierna och taxan för upplåtelse 
behöver därmed justeras för att anpassas till den nuvarande efterfrågan.  

I dagens taxadokument finns flera olika kategorier och desto fler varianter av dessa 
kategorier. För att förtydliga och förenkla begreppen som används samt anpassa dem 
till det som efterfrågas har dessa justerats. Icke relevanta kategorier har tagits bort och 
ofta förekommande har lagts till.  

Avgifterna har även justerats för att anpassa efterfrågan om längd och typ av nyttjande. 
Handläggningsavgiften har höjts för att motsvara den tid det tar att handlägga ett 
allmänplatsärende. 

Som bakgrund till de höjda taxorna har vi dels sett över vad de kommuner runt om i 
Sverige som motsvarar Skövdes storlek har för taxor samt vad den faktiskta kostnaden 
för de olika markupplåtelserna innebär för kommunen.  

Påbörjad dag, vecka och månad räknas som hel tidsperiod. 

Centrum begränsas av Hjovägen, Majorsgatan, Badhusgatan, Varnhemsgatan, 
Vasagatan och Västra Stambanan med undantag Arena Skövde-området som även det 
numera ingår i område Centrum. 

 

Handlingar 

TU Reviderad taxa för upplåtelse av offentlig mark 
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Reviderad taxa för upplåtelse av offentlig mark 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 40/19  
Nytt verksamhetsområde gällande Vristulven, kommunalt vatten och 
avlopp (spillvatten) 
KS2019.0083 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 40/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att fastställa 
verksamhetsområde för kommunalt vatten och (avlopp) spillvatten i Vristulven, enligt 
bilagor gällande geografisk placering och fastighetsbeteckningar. 
 

Bakgrund 

Servicenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fastställa verksamhetsområde 

för kommunalt vatten och spillvatten i Vristulven, enligt bilagor gällande geografisk 

placering och fastighetsbeteckningar.  

Vristulven pekas ut i VA-planen, antagen 2015-12-14, som ett prioriterat område för 

utbyggnation av kommunalt VA (vatten och avlopp).  

Ett beslut i kommunfullmäktige om att fastighet/fastigheter ska ingå i ett kommunalt 

verksamhetsområde innebär ett ansvar för huvudmannen att skyndsamt bygga ut 

den/de kommunala tjänsterna (Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster § 6).  

 

Efter det att servicenämnden behandlat ärendet, och översänt det till 
kommunstyrelsen för vidare beredning, har två fastigheter undantagits från föreslaget 
verksamhetsområde på grund av avståndet mellan aktuella fastigheter och 
verksamhetsområdet. Vidare har fem fastigheter tillkommit till förslaget, även detta på 
grund av avståndet mellan aktuella fastigheter och verksamhetsområdet samt 
önskemål från fastighetsägarna. Mot denna bakgrund har sektor service förslagit 
kommunstyrelsen att justera förslaget till verksamhetsområde samt ingående 
fastigheter i enlighet med dessa ändringar.   
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Handlingar 

TU Nytt verksamhetsområde gällande Vristulven, kommunalt vatten och avlopp 
(spillvatten) 
Beslut SEN, 2019-01-24, Ärende 1/19, Nytt verksamhetsområde gällande Vristulven 
Vristulven verksamhetsområde, karta, uppdaterad 2019-02-20 
Fastighetsbeteckningar verksamhetsområde Vristulven, uppdaterad 2019-02-20 
LIS-områden, spekulation 

 

Skickas till 

Servicenämnden 
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KSAU § 41/19  
Markreservation för flerbostadshus vid Västra Skogsrovägen, Södra 
Ryd 
KS2018.0435 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 41/19 
 
 
 

Beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar godkänna avtal om markreservation med 
AB Skövdebostäder i vilket cirka 6 000 kvadratmeter av fastigheten Ryd 15:1 
reserveras för uppförande av två flerbostadshus med sammanlagt cirka 60 lägenheter. 
Reservationen gäller till och med den 31 augusti 2019. 
 
 
Bakgrund 
AB Skövdebostäder (exploatören) inkom den 3 oktober med en skriftlig begäran om 
markanvisning på del av på del av fastigheten Ryd 15:1 vid Västra Skogsrovägen 
(mellan Spånvägen och Timmervägen) på Södra Ryd. Exploatören vill bygga två 
flerbostadshus med sammanlagt cirka 60 lägenheter i anslutning till den plats där 
Västra Götalandsregionen avser bygga Hälsans Hus (KSAU § 233/18, 2018-09-19, 
233/18). 
 
Det aktuella området används som grönyta, gång- och cykelväg samt en rastgård för 
hundar. Markanvändningen stämmer inte med den angivna markanvändningen i 
gällande detaljplan (stadsplan för området norr om Linoljedammen i Skövde, KF § 157 
, 1971-09-13) utan ny detaljplan krävs. 
 
Kommunstyrelsen har redan beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 
upprätta detaljplan för Hälsans hus åt Västra Götalandsregionen (KS § 138/18, 2018-
06-04, KS2018.0249). I förutsättningarna för uppdraget anges möjligheten att bygga 
ytterligare bostäder i anslutning till den vård- och hälsocentral som regionen avser 
bygga. Angränsande befintliga flerbostadhus ägs av exploatören. 
 
Vid markanvisning i Skövde kommun används tre metoder: direktanvisning, 
intresseförfrågan/jämförelse eller tävling (Riktlinjer för markanvisning, KF § 158/15, 
2015-12-14, KS2015.0527). Direktanvisning kan ges då det inte finns något behov av 
jämförelseförfarande eller när en viss profil i ett område önskas. Markanvisning av inte 
detaljplanelagd mark inleds med en markreservation, formaliserad i ett 
markreservationsavtal, på maximalt 18 månader. Under denna tid är tanken att 
detaljplan skall tas fram. 
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Reservationen formaliseras i ett markreservationsavtal i vilket bland annat anges att 
cirka 6 000 kvadratmeter av fastigheten Ryd 15:1 kan använda till kvartersmark. 
Reservationstiden anges till och med den 31 augusti 2019.  
 
Motivering av beslut  
Direktanvisningen motiveras med att exploatören vid ett flertal tillfällen uttryckt 
önskemål att komplettera det egna bostadsbestånd som finns på platsen. I pågående 
arbete med planprogrammet för Södra Ryd (samrådsbeslut KS § 230/18, 2018-10-01, 
KS2015.0465) har också behovet av förtätning påtalats vilket denna 
bostadsbebyggelse bidrar till.  
 
Under reservationstiden fram till den 31 augusti 2019 kan detaljplanearbetet bedrivas 
och förhoppningsvis kan ett markanvisningsavtal antas av ksau innan tiden gått ut . Ett 
sådant beslut bör tas innan detaljplanen förs upp till antagande.  
 
Skulle en förlängning av reservationstiden krävas kan en sådan beslutas av mark- och 
exploateringschefen i enlighet med gällande delegationsordning. 
 
 
Handlingar 
TU Markreservation för flerbostadshus vid Västra Skogsrovägen, Södra Ryd  
Karta bilaga till markreservationsavtal 
Markreservationsavtal - del av Ryd 151 
Tjänsteskrivelse KSAU beslut reservation 
Ansökan 
 
 

Skickas till 

AB Skövdebostäder                     
info@skovdebostader.se 
Sektor samhällsbyggnad 
 
 
 
 
  

mailto:info@skovdebostader.se
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KSAU § 42/19  
Rivning av diverse byggnader på fastigheter i Skövde kommun 
KS2019.0107 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 42/19 
 
 
 

Beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar riva byggnader på följande fastigheter: Hene 
2:3 (gammalt pumphus), Ryd 15:44 tidigare Ryd 15:41, Skövde 5:121,  Skövde 5:178 
samt Simsjön 1:1 (gammalt pumphus). 
 
 
Bakgrund 
Under 2019 planeras ett flertal byggnader som ägs av Skövde kommun att rivas. 
Byggnaderna är två gamla pumphus, ett vid Kroksjön i Skultorp (Hene 2:3) och ett vid 
Simsjön (Simsjön 1:1), ett bostadshus med tillhörande komplementbyggnader som 
köpts in för fortsatt utveckling norr om Västra Ryd (Villa Utsikten å Ryd 15:41 numera 
Ryd 15:44), ett bostadshus som köpts in på Kalshultsvägen för nytt 
verksamhetsområde vid Stallsiken Södra (Skövde 5:121), en förskola på  samt en 
gammal lada på Insatsvägen i Hasslum (Skövde 5:178). 
 
Gemensamt för samtliga uppräknade byggnader är att de inte längre behövs för den 
kommunala verksamheten. De går heller inte att sälja eftersom marken antingen avses 
att användas till nya ändamål, inte kan säljas eftersom planstöd saknas för 
fastighetsbildning eller att byggnaderna är i ett allt för dåligt skick. I de flesta fall är det 
en kombination av dessa omständigheter. 
 
Rivningskostnaderna bedöms uppgå till cirka 750 000 kronor. Rivningarna finansieras 
med investeringsmedel för fastighetsförvärv.  
 
Motivering av beslut 
I god ekonomisk hushållning ingår att avveckla outnyttjade byggnader ty de ger 
upphov till förvaltningskostnader. Oftast utsätts de för vandalisering vilket bidrar till 
förfulning av närområdet. En följd därav kan bli nerskräpning med mera.  
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Handlingar 

TU Rivning av diverse byggnader på fastigheter i Skövde kommun 
Handling_KARTA Skövde 5121 
Handling_KARTA Skövde 5178 
Handling_KARTA_Hene2_3 
Handling_Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF 
Handling_KARTA Ryd15_44 
Handling_KARTA Simsjön 11 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KSAU § 43/19  
Remittering av motion och medborgarförslag 
KS2019.0027 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 43/19 
 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om remittering av motion samt remittering 
av medborgarförslag enligt nedan. 
 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har lämnat nedanstående motion till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 

- Motion om att undersöka möjligheten för gymnasieprogram med inriktning 
spelutveckling (S) 

  Motionen ska remitteras till barn- och utbildningsnämnden. 
 
Kommunfullmäktige har lämnat nedanstående medborgarförslag till kommunstyrelsen 
för beslut. 
 

- Medborgarförslag om värmeslinga i motionsspår på Billingens fritidsområde 
  Medborgarförslaget ska remitteras till kultur- och fritidsnämnden. 
 

- Medborgarförslag om att kommunen borde ha en lägenhet som familjehem och 
som socialtjänsten kan boka för umgänge mellan föräldrar och barn 
Medborgarförslaget ska remitteras till socialnämnden. 
 

- Medborgarförslag projekt Folkets Hus 
Medborgarförslaget ska remitteras till kultur- och fritidsnämnden. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har tidigare beslutat (se § 15 2019-01-22) att 
medborgarförslaget projekt Folkets Hus ska beredas av sektor medborgare och 
samhällsutveckling. Nytt förslag har framlagts från förvaltningen om att remittera 
medborgarförslaget till kultur- och fritidsnämnden istället.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott fattar beslut om remittering av motioner och 
medborgarförslag (om inte kommunfullmäktige beslutat annat) enligt 
delegationsordning fastställd av kommunstyrelsen. 
 

Handlingar 
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TU Remittering av motion och medborgarförslag 
Medborgarförslag om projekt Folkets Hus 
Medborgarförslag om att Skövde kommun borde ha en lägenhet som familjehem och 
socialtjänsten kan boka för umgänge mellan föräldrar och barn 
Medborgarförslag om värmeslinga i motionsspår på Billingens fritidsområde 
Motion om att undersöka möjligheten för gymnasieprogram med inriktning 
spelutveckling (S) 

 

Skickas till 

Handläggare enhet demokratistöd 
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KSAU § 44/19  
Valärende (ombud till Kommuninvest föreningsstämma) 
KS2019.0409 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-02-20 44/19 
 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att utse Ulrica Johansson (C), 
kommunstyrelsens förste vice ordförande, till ombud och Maria Vaziri, ekonomichef, 
till ersättare på Kommuninvest föreningsstämma 2019.  
 
 
Bakgrund 
Skövde kommun är medlem i Kommuninvest och årligen hålls en föreningsstämma för 
alla medlemmar. Mot denna bakgrund föreslås Ulrica Johansson (C), 
kommunstyrelsens förste vice ordförande, till ombud och Maria Vaziri, ekonomichef, 
utses till ersättare på Kommuninvest föreningsstämma 2019.  
 
 
 
 
Skickas till 
Maria Vaziri, ekonomichef  
Kommuninvest  
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Information 
 
 
 
Johan Ask (S)  

 Deltog, tillsammans med Ulrica Johansson (C), Ulla-Britt Hagström (L), Maria 

Hjärtqvist (S), Tomas Fellbrandt och Sofia Brunér på SKL:s resultatredovisning 

av Kommunens Kvalitet i Korthet (KKiK) i Stockholm den 23 januari 2019. 

 Deltog, tillsammans med Ulla-Britt Hagström (L), Johan Ask (S), Maria 

Hjärtqvist (S) och Tomas Fellbrandt när Skaraborgsdagen arrangerades i Vara 

den 31 januari 2019.  

 Representerade kommunstyrelsen och huvudmannen när Skolverket bjöd in till 

dialogdag gällande vuxenutbildningen i Skaraborg den 1 februari 2019.  

 Deltog, tillsammans med Ulla-Britt Hagström (L), Ulrica Johansson (C), Robert 

Ciabatti (S) och Theres Sahlström (M), vid företagsbesök på Elins Esplanad den 

30 januari 2019. 

 Representerade kommunstyrelsen när PWC överlämnade sin revisionsrapport 

om underhåll av fastigheter, gator, vägar samt vatten och avlopp den 7 februari 

2019. 

 
Ulla-Britt Hagström (L)  

 Deltog, tillsammans med Ulrica Johansson (C), på seminarium som SJ inbjöd till 

den 25 januari 2019. Vid mötet diskuterades och beskrevs nuläge och framtid. 

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), på inspirationsträff om Årets 

stadskärna 2020 den 5 februari 2019.  

 Deltog på möte med direktionen för Tolkförmedling Väst den 8 februari 2019. 

 Deltog när Facebooks Sverigechef Sam Rihani besökte Skövde. Många 

företagare deltog vid besöket och dessa fick lära sig mer om olika 

marknadsföringsmöjligheter på sociala medier. Västsvenska Handelskammaren 

var värd för evenemanget. 

 
 
 
 
 
 
 
Ulrica Johansson (C) 

 Deltog, tillsammans med Ulla-Britt Hagström (L), på idrottsgalan den 26 januari 

219. 
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Katarina Jonsson (M)  

 Deltog den 6 februari 2019 på Mötesarena Östen.  

 Kommer den 21 februari 2019 att delta på årsmöte med Järnvägsföreningen i 

Lerum. 
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